
Klenotem Třítrubeckého 
údolí je lovecký zámeček 
postavený v letech 1890–91 
nedaleko soutoku Klabavy 
(dříve Padrťského potoka) 
s Třítrubeckým potokem. 
Zadavatelem stavby byl 
Franz Ferdinand Gundaccar 
von Colloredo-Mansfeld, 
který si k vypracování 
projektu pozval známého 
rakouského architekta 
a urbanistu Camilla Sitteho. 
Ten původně zámeček 
na svých projektech 
označoval „Jagdhaus bei 
Zbirow“. Od září roku 1891 
byl používán název „Drei 
Röhren“, tedy u Tří jelenů 
z německého názvu pro říjící 
jeleny. Nové pojmenování se 
jen těžko ujímalo, neboť se 
stejně jmenovala i nedaleká 
hájovna. Ta musela začít 
používat pro odlišení název 
„Na starém světě“. Lovecký 
zámeček byl intenzivně 
využíván od roku 1891. 
Také se stal významným 
orientačním bodem, který je 
dodnes uváděn v celé řadě 
turistických průvodců.

cena: 10 Kč
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Zápis z Rady obce č. 05/01/23 (04. 01. 2023)
J. Hahner, M. Straka

I. Doklady a informace na vědomí
1.  Informace: RO byl předložen na vědomí Zápis z jedná-

ní valné hromady Zájmového sdružení právnických osob 
POLYGON ze dne 13. 12. 2022. Předmětem jednání byla 
volba orgánů sdružení, projednání odměn od společnosti 
EKOKOM, projednání rozboru hospodaření za rok 2022 

a rozpočtu na rok 2023, atd. Předsedou sdružení byl 
zvolen Vlastimil Sýkora, místopředsedou Mgr. Marcela 
Sobotková, členy předsednictva byli zvoleni Jiří Hahner, 
Mgr. Michal Černý a Jaromír Kalčík. Zápis bude zveřej-
něn na webu obce.

II. Projednáno
1.	 Smlouva	o	zřízení	služebnosti	–	CETIN	a.s.

RO projednala návrh smlouvy o zřízení služebnosti se 
společností CETIN a.s. Předmětem smlouvy je zřízení 
věcného břemene z důvodu výstavby optické sítě na po-
zemcích obce. Za zřízení věcného břemene bude obci 
uhrazen poplatek ve výši 73 tis. Kč.
RO schvaluje Smlouvu o zřízení služebnosti 
č. 11010-093923.

2.	 	Žádost	o	pronájem	nebytových	prostor	–	M.	
Fryauf
RO projednala doplněnou žádost o pronájem nebytových 
prostor v č.p. 644. Žadatel doplnil, že pronajaté prostory 
by využíval jako kancelář ke svému podnikání v autodo-
pravě.
RO schvaluje pronájem nebytových prostor dle 
žádosti č.j. 1075/22.

3.	 	Žádost	o	pronájem	nebytových 
prostor	–	J.	Boháč
RO projednala žádost o pronájem nebytových prostor 
– garáže za účelem uskladnění věcí. RO konstatuje, že 
v současné době nemá takovéto prostory k dispozici.
RO bere na vědomí žádost č.j. 1229/22.

4.	 	Plán	zvýšení	tělesné	zdatnosti 
–	Obecní	policie	Strašice
RO projednala návrh plánu zvýšení tělesné zdatnosti a vý-
cviku ve střelbě v roce 2023. V rámci výcviku bude kaž-
dý strážník absolvovat měsíčně 3 hodiny ostrých střeleb 
na střelnici, 2 hodiny plavání v bazénu, 2 hodiny ve fitcen-
tru a 1 hodinu masáží. Dále bude strážníkům uhrazeno 
očkování proti žloutence, chřipce, encefalitidě a případně 
Covid 19.
RO schvaluje Plán zvýšení tělesné zdatnosti 
a výcviku ve střelbě v roce 2023 dle návrhu 
Ing. Frajta.

5.	 	Žádost	o	poskytnutí	dotace	–	U	Františka,	z.s.
RO projednala žádost o poskytnutí dotace na provozní ná-
klady útulku, ošetřování a péči o psy, energie v roce 2023. 
Jedná se o útulek v obci Borovno, s kterým obec dlouho-
době spolupracuje.

RO schvaluje poskytnutí dotace ve výši 8.000,- Kč 
spolku U Františka, z.s., IČ: 14342413.

6.	 	Smlouva	o	poskytování	pečovatelské 
služby	–	Koloběh	života	z.s.
RO projednala návrh smlouvy o poskytování pečovatel-
ské služby se spolkem Koloběh života. Spolupráce s tímto 
spolkem již v roce 2022 probíhala. Občanům obce je po-
skytována pečovatelská služba, na kterou Obec Strašice 
přispívá měsíční částkou dle počtu obsluhovaných klientů. 
Cena pro rok 2023 činí 400 Kč/os./měs.
RO schvaluje Smlouvu o poskytování pečovatelské 
služby se spolkem Koloběh života z.s., IČ: 03677869. 

7.	 	Žádost	o	použití	pozemku	–	M.	Kubelka
RO projednala žádost o použití obecního pozemku p.č. 
1905/14 za účelem zřízení vodovodní a kanalizační pří-
pojky pro pozemek p.č. 1613/2, kde má žadatel zájem po-
stavit rodinný dům. Z důvodu velké vzdálenosti vodovodu 
bude vodoměrná šachta umístěna na obecním pozemku. 
Žadatel si následně na vlastní náklady zřídí vodovodní pří-
pojku ke svému pozemku.
RO požaduje provést geodetické zaměření vodovodní pří-
pojky a uhrazení věcného břemene - služebnosti.
RO schvaluje použití pozemku dle žádosti č.j. 7/23 
za podmínek uvedených ve zprávě. 

8.	 	Zpráva	ze	zasedání	Bytové	komise
RO projednala Zprávu ze zasedání Bytové komise ze dne 
7. 12. 2022. Komise na svém jednání doporučila přidělit 
byt 1+1 v č.p. 562 panu J. Pilskému.
RO bere na vědomí Zprávu z jednání Bytové komise 
ze dne 7. 12. 2022. RO schvaluje přidělení bytu dle 
doporučení Bytové komise ze dne 7. 12. 2022.

9.	 Termíny	jednání	ZO
RO projednala návrh termínů jednání ZO v roce 2023. 
Rada obce navrhla, aby jednání ZO Strašice proběhla 
v termínu 16. února, 27. dubna, 29. června, 14. září a 7. 
prosince. Jednání Rady obce Strašice bude zpravidla jed-
nou za 14 dní.
RO schvaluje termíny jednání ZO Strašice v roce 
2023, a to 16. února, 27. dubna, 29. června, 14. září 
a 7. prosince.
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Zápis z Rady obce č. 06/01/23 (18.01. 2023)
J. Hahner, M. Straka

I. Doklady a informace na vědomí
1.  Informace: 1. Informace: RO byl předložen na vědomí 

Zápis z jednání Pléna MAS Světovina ze dne 3.11. 2022. 
Na jednání byla podána informace k jednotlivým operač-
ním programům a byly představeny akční plány k operač-
ním programům.

2.  Informace: RO byl předložen na vědomí Zápis z jedná-
ní valné hromady Vodohospodářského sdružení Roky-
canska ze dne 16. 12. 2022. Předmětem jednání byla 
volba nominovaných členů výkonného výboru na pozici 
předsedy a místopředsedy sdružení. Dále byla schvále-
na cena vody pro rok 2023. Vodné v obci Strašice bude 
pro rok 2023 ve výši 68,63 Kč/m3 bez DPH. Zápis bude 
zveřejněn na webu obce.

3.  Informace: RO byl předložen na vědomí záznam z jed-
nání ohledně záměru obnovení bojové střelby z děl v pro-
storu VT Jince od 1. 1. 2026. Z důvodu pořízení nových 
děl dojde v budoucnu ke cvičné střelbě i z jiných míst 
mimo současný výcvikový prostor Jince (od roku 2028 
Přední Záběhlá, Padrť). Dopadová plocha bude i nadále 
pouze na Brdě.

II. Projednáno
1.	 	Smlouva	o	budoucí	smlouvě	o	zřízení	věcného	

břemene	–	ČEZ	Distribuce,	a.s.
RO projednala návrh smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby. Jedná se 
o přeložení nadzemního vedení VN do země, a to v loka-
litě kolem základní školy a TJ Spartak Strašice. Za zřízení 
věcného břemene bude uhrazen poplatek 13.600,- Kč.
RO schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IE-
12-0008731/SOBS VB/04. 

2.	 	Žádost	o	pronájem	pozemku 
–	Solar	Grid	spol.	s	r.o.
RO projednala žádost o pronájem pozemku v areálu 
skládky TKO Strašice za účelem rozšíření fotovoltaické 
elektrárny. RO již dříve schválila záměr pronájmu části po-
zemku p.č. 484/7 a p.č. 484/12.
RO schvaluje pronájem části pozemku p.č. 484/7 
a část pozemku p.č. 484/12 společnosti Solar Grid 
spol. s r.o. 

3.	 	Žádost	o	pronájem	pozemku	–	M.	Mraček
RO projednala žádost o pronájem pozemku p.č. 1622/63 
k pěstitelským účelům. Pozemek navazuje na pozemek 
žadatelů.
RO bere na vědomí žádost č.j. 66/23. RO schvaluje 
záměr pronájmu části pozemku p.č. 1622/63.

4.	 	Žádost	o	zřízení	vyhrazeného	parkovacího	
místa	–	V.	Mráček
RO projednala žádost o zřízení vyhrazeného parkovacího 
místa pro osobu ZTP u bytového domu č.p. 455. Žadatel 
předložil platný průkaz ZTP.
RO schvaluje zřízení vyhrazeného parkovacího místa 
pro osobu ZTP dle žádosti č.j. 65/23.

5.	 	Žádost	o	splátkový	kalendář	–	č.j.	60/23
RO projednala žádost o sepsání splátkového kalendáře 
na dlužný poplatek za svoz odpadu ve výši 9.800,- Kč. Ža-
datel navrhuje měsíční splátku ve výši 1.500,- Kč.
RO schvaluje sepsání splátkového kalendáře dle 
žádosti č.j. 60/23.

6.	 	Žádost	o	zateplení	bytového	domu
RO projednala žádost o provedení zateplení bytového 
domu č.p. 525. Zateplení domu požadují nájemníci z dů-
vodu rostoucích nákladů na vytápění.
RO zadá dokončení projektové dokumentace a následně 
bude zateplení domu řešeno v případě, že bude na zatep-
lení získána dotace.
RO bere na vědomí žádost č.j. 86/23. 

7.	 	Žádost	o	povolení	akce	„Koupák	vítá	léto“
RO projednala žádost o povolení konání akce „Koupák 
vítá léto“ v termínu 10. 6. 2023. Akce bude probíhat od 10 
hodin do 3:00 hod. dne 11. 6. 2023. Žadatelé dále požá-
dali o podporu obce (posekání areálu, přistavení kontej-
neru na odpad a finanční podporu ve výši 15.000,- Kč 
na ozvučení akce).
RO schvaluje konání akce „Koupák vítá léto 2023“ 
ve dnech 10. 6-11. 6. 2023. RO schvaluje poskytnutí 
finanční podpory ve výši 15.000,- Kč.

8.	 	Žádost	o	převedení	nájemní	smlouvy 
–	A.	Kalousová
RO projednala žádost o převedení nájemní smlouvy na byt 
č. 1 v č.p. 440 z žadatelky na jejího bratra Michala Vinše 
z důvodu stěhování.
RO schvaluje převedení nájmu bytu dle žádosti č.j. 
40/23.
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9.	 	Zpráva	ze	zasedání	Bytové	komise
RO projednala Zprávu ze zasedání Bytové komise ze dne 
4. 1. 2023. Komise na svém jednání doporučila přidělit byt 
2+1 v č.p. 456 paní Ž. Turekové, byt 1+1 v č.p. 561 panu 
J. Stefanoviczovi, byt 1+1 v č.p. 559 paní D. Seemanové.
RO bere na vědomí Zprávu z jednání Bytové komise 
ze dne 4. 1. 2023. RO schvaluje přidělení bytů dle 
doporučení Bytové komise ze dne 4. 1. 2023.

10.	Zápis	z	jednání	Komise	pro	veřejné	zakázky
RO projednala Zápis z jednání Komise pro veřejné zakáz-
ky ze dne 10. 1. 2023. Komise se na svém jednání sezná-
mila s činnosti komise a projednala statut komise. Ten byl 
RO předložen ke schválení, neboť byly provedeny drobné 
úpravy.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
veřejné zakázky ze dne 10. 1. 2023. RO schvaluje 
Statut Komise pro veřejné zakázky ze dne 10. 1. 2023. 

11.		Zápis	z	jednání	Komise	životního	prostředí
RO projednala Zápis z jednání Komise životního prostře-
dí ze dne 4. 1. 2023. Předseda komise informoval o své 
účasti na semináři Spolku pro obnovu venkova Plzeňské-
ho kraje v Břasích. Ing. Lazebníková informovala, že bude 
proveden ořez javorů na návsi a ořez stromů na Benát-
kách. Práce bude provádět odborná firma. Komise pro-
jednala návrh na obnovu polních cest a informovala, že 
pan Paur pravděpodobně zaplotil část pozemku, kde měla 
být právě jedna z obnovených polních cest. Příští jednání 
komise proběhne 1. 2. 2023.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise životního 
prostředí ze dne 4. 1. 2023.

12.		Zápis	z	jednání	Komise	pro	rozvoj	obce
Zpráva:
RO projednala Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce ze 
dne 10. 1. 2023. Komise byla informována o zpracovaných 
projektových dokumentacích. Dále byla komise seznáme-
na se studií revitalizace ploch v sídlišti za radnicí, studie se 
zabývá dopravním řešením a vyčleněním ploch pro parko-
vací místa. Komise doporučila investiční akce na rok 2023 
– oprava střechy na ZŠ, oprava schodiště do družiny, re-
alizaci chodníku k Restauraci Na Poště, oprava povrchu 
komunikace ve Dvoře, výstavba inženýrských sítí a komu-
nikací ve Stavební zóně Dvůr.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
rozvoj obce ze dne 10. 1. 2023.

13.		Zápis	z	jednání	Komise	pro	občanské	záležitosti
RO projednala Zápis z jednání Komise pro občanské zá-
ležitosti ze dne 4. 1. 2023. Komise se na svém jednání za-
bývala přípravou blahopřání pro lednové jubilanty. Komise 
vytvořila nový návrh blahopřání.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
občanské záležitosti ze dne 4. 1. 2023.

14.		Posouzení	rozpracovaných	investic
RO projednala předložený soupis investic, které jsou účet-
ně evidovány. Jedná se o investice započaté již v minu-
losti (projektová příprava, etapizace investic, atd.) a Fi-
nanční odbor žádá o posouzení, zda bude v investicích 
pokračováno, či nikoliv. RO upřesnila aktuální stav a věc 
bude takto upravena v účetnictví obce. I nadále se počítá 
s realizací všech nedokončených investic.
RO schvaluje přílohu k posouzení rozpracovaných 
investic a schvaluje zařazení do majetku obce.

15.		Rozpočtové	opatření	obce	Strašice	č.	11-2022
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 11-
2022. Toto rozpočtové opatření obsahuje úpravy k 31. 12. 
2022, kdy byly známy veškeré příjmy a výdaje za rok 2022.
RO schvaluje Rozpočtové opatření obce Strašice č. 
11-2022.

16.		Pravidla	pro	poskytování	dotací	z	rozpočtu	
obce	Strašice	v	roce	2023
RO projednala znění pravidel pro poskytování dotací 
z rozpočtu obce na rok 2023. Pravidla vymezují, jak o do-
taci žádat, na co je dané prostředky možné využít a jakým 
způsobem probíhá vyúčtování a případná kontrola. Žá-
dosti o dotaci na rok 2023 bude možné podávat v termínu 
od 1. 3. 2023 do 31.3.2023, žádosti je třeba podat na pře-
depsaném formuláři, který je dostupný na Finančním od-
boru OÚ Strašice nebo na webových stránkách obce. Pra-
vidla budou zveřejněna na webu obce. Je vhodné, aby se 
s nimi všichni žadatelé seznámili.
RO schvaluje Pravidla pro poskytování dotací 
z rozpočtu obce Strašice v roce 2023.

17.	 	Cenová	nabídka	–	Výtah	ZŠ
RO projednala cenovou nabídku na zpracování projekto-
vé dokumentace pro stavební povolení ohledně instalace 
výtahu do budovy základní školy. Záměr instalovat vý-
tah do budovy školy spočívá v tom, že v případě žádosti 
o dotaci na vybavení školy, jsou upřednostňovány takové 
budovy, kde je zajištěn bezbariérový přístup. Výtah bude 
do školy pořízen jen v případě získání dotace na jeho in-
stalaci. Cena projektové dokumentace činí 235 tis. Kč bez 
DPH.
RO schvaluje Cenovou nabídku na zpracování 
projektové dokumentace od společnosti Výtahy 
VOTO s.r.o. ve výši 235 tis. Kč bez DPH.

18.	Záměr	prodeje	pozemku
RO projednala záměr prodeje části pozemku p.č. 704/1. 
Pozemek se nachází na Huti a je dlouhodobě zaplocený. 
Vzhledem k plánovanému vybudování komunikace a na-
rovnání majetkoprávních vztahů bude část pozemku na-
bídnuta k prodeji současnému uživateli.
RO schvaluje záměr prodeje části pozemku p.č. 704/1 
o výměře cca 142 m2.
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19.	Žádost	o	plynofikaci	bytu	–	J.	Dvouletý
RO projednala žádost o plynofikaci bytu č. 1 v č.p. 494.
RO schvaluje plynofikaci bytu dle žádosti č.j. 102/23. 

20.		Žádost	o	pronájem	sálu	–	D.	Šimková
RO projednala žádost o pronájem sálu ve Společenském 
domě Strašice dne 29. 4. 2023. V tento den by zde měl 
proběhnout koncert čtyř kapel.
RO schvaluje pronájem sálu dle žádosti ze dne 18. 1. 
2023.

Vyhodnocení – informační zpráva 
za měsíc měsíc prosinec 2022 a leden 2023

Za	měsíc	prosinec	2022	a	leden	2023	řešila	
OPS	tyto	přestupky:

Doprava: 34 × – přestupek řešeno 
v příkazním řízení (rychlost, 
zákazové značky, CHKO)

28 × – oznámení odboru 
dopravy –1× dopravní nehoda

Veřejný	pořádek: 4 × přestupek

Občanské	soužití: 2 × přestupek

Proti	majetku: 3 × přestupek

OZV	č.2/2012: 3 × přestupek –1 × útulek 

OZV	č.2/2015: 1 × přestupek 

OZV	č.2/2017	(odpady): 1 × přestupek

Nález	věci: nález pánské peněženky 
s doklady, klíče

Ověřování	pobytu,	pověsti: 14 ×

Řešení	stížnosti	občanů: 2 × 

Součinnost	s	PČR	OO	Hrádek: 5 ×

Vážení	občané, 
v	únorovém	výtisku	měsíčníku	Barňák	bych	
Vás	chtěl	seznámit	s	událostmi	za	uplynulé	
2	měsíce	z	pohledu	Obecní	Policie	Strašice.

Veřejný pořádek 
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Odkládání nepotřebného materiálu jako velkoobjemových 
krabic, plastů, hadic u kontejneru proti záchranné službě 
Brdy. Poškozený odpadkový koš s krabicemi od pyrotech-
niky. Vyhozená dřevěná skříňka ke kontejneru u sběrného 
dvora. Vyhozené elektrické kabely mezi kontejnery v síd-
lišti za OÚ.

Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky pro-
ti veřejnému pořádku o odpadech a kazí tak vzhled obce.

Na snímku níže je vidět poškozený plot u muzea, kdy ne-
známý pachatel autem poškodil tento plot, a škoda vznikla 
obci Strašice.
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Na dalším snímku je vidět poškozený sloup veřejného 
osvětlení na návsi, kdy řidič nezvládl řízení na sněhu 
(na letních pneumatikách) a naboural do sloupu – viník 
je řešen.

Proběhly oslavy Silvestra a Nového roku 2023. Až na pár 
výjimek proběhlo vše bez problémů a bez zranění od py-
rotechniky. Občany jsme žádali, aby při manipulaci s py-
rotechnickými prostředky dodržovali zásady bezpečnos-
ti, místa pro používání a neohrožovali zdraví své, jiných 
osob, zvířat a majetku. Povinnost každého je úklid, tedy 
likvidace použitých pyrotechnických prostředků do sběr-
ných odpadních nádob a nenechat na volném prostran-
ství, protože by se dopouštěli přestupku proti veřejnému 
pořádku a to zanedbání povinnosti úklidu, nebo znečištění 
veřejného prostranství. Části pyrotechniky se bohužel ješ-
tě 10. ledna nacházely na veřejném prostranství, i když 
většina byla uklizena. Zase šlo jen o výjimky, kterým úklid 
nic neříká – konkrétně na bývalém nástupišti v kasárnách.

Apelujeme zvláště na cyklisty, aby při zhoršené viditelnos-
ti byli osvětleni, jak vpředu, tak vzadu a měli reflexní prvky.

V neposlední řadě u chodců za soumraku a v nočních 
hodinách používání reflexní prvků, které ochrání před 
střetem s vozidly. Setkáváme se s řadou těchto chodců, 
kteří nejen, že nemají reflexní prvky či baterku, ale oble-
čení mají tmavé a jsou spatřeni na poslední chvíli. Zvláště 
v úseku v zatáčce okolo slévárny.

Upozorňujeme všechny cyklisty, že stále provádíme bez-
platnou registraci jízdních kol a elektrokol. K registraci jízd-
ního kola a elektrokola je zapotřebí OP, včetně dokladů 
o jeho nabytí, u dětí mladší 15 let přítomnost jednoho z rodi-
čů (Info – 371 585 731). Tato služba pro občany je zdarma.

Ing.Frajt Luboš, 
Velitel obecní policie Strašice

Novinka v knihovně
Jodi Perryová 
Devatenáct dopisů
Devatenáct. Osudové číslo, které se vine celým 
tímto příběhem. Píše se 19. leden 1996. Brax-
tonovi je sedm a Jemmě šest let. Nastěhovala 
se do sousedního domu a Braxtonův svět byl 
najednou mnohem barevnější. Uplynulo deva-
tenáct let a to, o čem celá ta dlouhá léta snil, 
se stalo skutečností: Jemma mu řekla své ano. 
Byla jeho životní láskou, spřízněnou duší. Byla 
důvodem, proč se těšil na každé nové ráno. 
Stačilo však pouhých devatenáct dnů po svat-
bě a tragická nehoda jim obrátila svět naruby. 
Od té doby již nic nebylo takové jako dřív. Když 
se Jemma po dlouhém kómatu vrátila zpátky 
do života, jako kdyby nic předtím neexistovalo. 
Ztráta paměti vzala Braxtonovi manželku a jim 
oběma jejich lásku. On se však nehodlal smířit, 
začal psát dopisy, dopisy o lepších a šťastněj-
ších časech.
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Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
za měsíc leden

Rybářská soutěž
Letos poprvé se dva naši žáci z 8. B – Pavel Zajíc a Mi-
chal Krafta – zúčastnili rybářské vědomostní soutěže, 
kterou pořádala Střední škola rybářská a vodohospodář-
ská Jakuba Krčína v Třeboni.

Soutěž nebyla vedena prakticky, nýbrž teoreticky, šlo 
tedy o test znalostí, kdy žáci museli odpovědět na 20 
otázek, popř. poznat rybu na obrázku a poslat odpovědi 
do Třeboně. Na nejlepší by měla čekat dle slov organizá-
tora příjemná odměna.

Mgr. Tomáš Koudelka

Třída plná pohody
Dne 3. ledna pokračoval ve třídách 4.A a 5.A projekt 
„Třída plná pohody“. Do tříd zavítaly pracovnice PPP 
Rokycany paní Mgr. Petra Veselá a speciální pedagož-
ka PhDr. Mgr. Silvie Janovcová. S dětmi dvě vyučovací 
hodiny v rámci ukázkových třídnických hodin pracovaly 
na utváření mezilidských vztahů mezi dětmi a na zákla-
dech efektivní komunikace. 

Žáci se dozvěděli spoustu užitečných informací o svých 
spolužácích, které vedou k vzájemnému pochopení a re-
spektu, a poznávali i sami sebe. Smyslem všech aktivit 
bylo posílení pozitivní atmosféry ve třídě, podpora spo-
lupráce mezi dětmi a vzájemné sdílení v rámci bezpečné 
diskuse v komunitním kruhu. Děti zkrátka vytvořily třídu 
plnou pohody, která jim jistě vydrží i do dalších dnů.

Mgr. Alžběta Kapolková

Tříkrálová sbírka na prvním stupni
Dne 6. ledna se žáci třídy 3.A připojili ke Tříkrálové sbírce. 
Koledníci v převlecích obešli mateřskou školku, policejní 
stanici a svou cestu zakončili na obecním úřadě.

Děti na své pouti nezapomněly zpívat a svěcenou křídou 
tvořily na zápraží domů dobrých lidí známé značky – K + 
M + B + 2023. Charitativní kasička žákům rychle těžkla 
pod tíhou štědrých darů, a tak byli nakonec rádi, že ji mohli 
odevzdat na obecním úřadě. Kdo nestihl přispět a měl zá-
jem, mohl tak učinit až do 14. ledna. 

Všem zúčastněným moc děkujeme!

Bc. Adéla Veselá

Tříkrálový projekt
Ve	spolupráci	s	MŠ	Strašice	proběhl	dne	6.	ledna	pro-
jekt	 s	názvem	„Tři	 králové“.	Akce	se	 zúčastnili	 žáci	
1.	ročníků	a	nejstarší	oddělení	dětí	MŠ.	

Společnými silami si děti 
vyrobily královskou ko-
runu, naučily se koledu 
a dozvěděly se plno za-
jímavostí o Kašparovi, 
Melicharovi a Baltaza-
rovi. Některé ze zvyků, 
které v tento den probí-
hají, si pak vyzkoušely 
na vlastní kůži. Za ra-
dostně zazpívané přání 
ve 2.A byli všichni odmě-
něni sladkou dobrotou. 
Nejsladší odměnou však 
pro většinu dětí byla spo-
lečná práce i čas stráve-
ný s kamarády, na který 
se obě strany moc těšily.

Mgr. Zuzana Andrlíková

Plavecký kurz pro 3. a 4. ročník
Od října probíhal pro žáky třetího a čtvrtého ročníku pla-
vecký kurz v Hořovicích.

Od října dojížděli žáci třetího a čtvrtého ročníku na plavecký 
kurz do nedalekých Hořovic. Plavání po tři měsíce nahra-
zovalo hodiny tělesné výchovy a připravovalo žáky na život 
nejen na souši, ale hlavně ve vodě. Za úspěšné absolvo-
vání kurzů dostali všichni již tradičně „mokré vysvědčení“.

Bc. Adéla Veselá

Návštěva plzeňského Divadla Alfa
Nový rok oslavili žáci 3. a 4. A slavnostně návštěvou pl-
zeňského Divadla Alfa. Stihli ještě derniéru představení 
Tajemný hrad v Karpatech. 

Tříkrálová sbírka
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Do zapadlé karpatské vísky hluboko v lesích, kterou obý-
vali vskutku prapodivní lidé, přichází jednoho dne hrabě 
Telek se svým sluhou Rockem. Pátrají zde po Telekově 
dávné lásce, operní zpěvačce Stille, jejíž zmizení a možná 
i smrt má na svědomí zlotřilý baron Gorc. Jak se brzy uká-
že, tajemný hrad nedaleko vesnice skrývá nejen barona 
Gorce, ale i řadu dalších překvapení…

Nejen díky originální zápletce, zdařilým kostýmům a kou-
řovým i jiným efektům měla hra u dětského publika ob-
rovský úspěch. Na závěr můžeme jen konstatovat: „Tam 
strašá, pane hrábě!“

Bc. Adéla Veselá

Projekt rozvoje čtenářské gramotnosti 
„Kufr plný knih“
Pilotní	program	s	názvem	“Kufr	plný	knih“,	jehož	cí-
lem	je	podpořit	čtenářskou	gramotnost	dětí	na	ško-
lách,	na	naší	strašické	škole	skončil	16.	 ledna.	Dva	
kufry	plné	knih	z	oblasti	současné	literatury	pro	děti	
a	mládež	byly	vráceny	lektorkám	a	poputují	do	dal-
ších	škol.

Na druhém stupni obě vyučující českého jazyka knihy při 
výuce využily, jak nejvíce to bylo možné. Pracovalo se 
s nimi v tvůrčím a podnětném prostředí školní čítárny zá-
bavnou formou, děti byly zapojeny do různých zajímavých 
aktivit, jako například: knižní domino, čtenářské kostky, 
hra s názvem Katapult a další.

Divadlo Alfa
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Kufry obsahovaly knihy různých žánrů a typů publikací. 
Každý čtenář si našel to své a s nadšením s knihou praco-
val. Děti mezi sebou sdílely čtenářské dojmy a zkušenosti 
a povídaly si o přečtených ukázkách. Vzájemně si dopor-
učovaly knižní tituly, z nichž některé byly i zfilmovány.

Smyslem tohoto celookresního projektu je dostat co nej-
více knih mezi co nejvíce žáků základních škol. Obzvláště 
v dnešní době, která přenáší online svět na úroveň kaž-
dodenního fungování, je tento projekt rozvoje čtenářské 
gramotnosti velice potřebný a přínosný.

Bc. Tereza Mračková

Školní kolo Olympiády ze zeměpisu
V	 polovině	 ledna	 proběhlo	 školní	 kolo	 zeměpisné	
olympiády,	které	je	tradičně	rozděleno	do	tří	katego-
rií.	 Soutěžící	 poměřovali	 své	 znalosti	 a	 dovednosti	
ve	třech	disciplínách:	práce	s	atlasem,	písemný	test	
geografických	znalostí	a	praktická	část.

Žáci, kteří se umístili na prvních třech místech, postupu-
jí do okresního kola. Blahopřejeme jim a přejeme hodně 
štěstí při reprezentaci školy v dalším kole olympiády!

Výsledky:
Kategorie	A	(šestá	třída)	–	9	účastníků

1. místo: Aleš Jíra, 48 bodů

2. místo: Kateřina Monhartová, 44 bodů

3. místo: Jakub Rusňák, 43 bodů

Kategorie	B	(sedmá	třída)	–	8	účastníků

1. místo: Adam Jícha, 36 bodů

2. místo: Marie Honsová, 35 bodů

3. místo: Eliška Sovová, 31 bodů

Kategorie	C	(osmá	a	devátá	třída)	–	14	účastníků

1. místo: Jan Šána, 37 bodů

2. místo: Pavel Štokr, 36 bodů

3. místo: Petr Laibl, 35 bodů

Mgr. Jiří Monhart

Kufr plný knih
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Beseda s pohádkou
Dne 18. ledna nás ve školní družině navštívil spisovatel 
a ilustrátor knih pan Vojtěch Jurík. Besedy se zúčastnily 
také děti z mateřské školy, které byly v rámci spolupráce 
na besedu přizvány.

Pan Jurík přiblížil dětem formou kreseb na motivy pohád-
ky „O vybíravém drakovi“ tvůrčí práci spisovatele a ilust-
rátora. Beseda se dětem velice líbila a pan Jurík slíbil, že 
nás ve školní družině opět navštíví.

Eva Buchová

Termovize do škol
V pondělí dne 16. ledna 
proběhlo na naší škole 
pokračování zdařilé pod-
zimní akce s názvem „Ter-
movize do škol“. Za žáky 
4.A, 5.A, 6.A a 8.A opět 
dorazil zástupce týmu 
výzkumného centra NCT 
Západočeské univerzity 
v Plzni, který přivezl sadu 
termokamer, se kterými 
si žáciprostřednictvím 
různých pokusů ověřili 
a sami vyzkoušeli, na jakých fyzikálních principech fungu-
je teplo. Zkoumali např. zahřívání různých materiálů, tání 
ledu, proudění tepla v kapalinách a také teplotu lidského 
těla. Vědeckého bádání se žáci opět zhostili s nadšením.

Jiří Vondrášek

Organizace přijímacího řízení
Naši	 žáci	 9.	 ročníku	 mají	 před	 sebou	 první	
velké	rozhodování.	Spolu	se	svými	zákonný-
mi	zástupci	měli	zodpovědně	přistoupit	k	vol-
bě	střední	školy	–	a	to	s	vykonáním	maturit-
ní	zkoušky,	či	učňovské	školství,	kde	by	byla	
volba	s	výučním	listem.
Pokud se student rozhodne po vyučení „dohnat“ maturitu, 
je vše toto následně možné. Nyní stojí před každou rodi-
nou, kde je dítě žákem 9. ročníku, jeden úkol:

Vyhledat si na webových stránkách dané střední školy kri-
téria přijímání a způsob hodnocení jejich splnění. Rovněž 
faktor – předpokládaný počet přijímaných uchazečů – je 
důležitým prvkem. Pokud si rodič zjistí, že mohou k při-
hlášce doložit kopii diplomu s předním umístěním z účasti 
na různých soutěžích, učiní tak.

V přijímacím řízení v oborech vzdělání s maturitní zkouš-
kou se koná vždy jednotná přijímací zkouška z českého 
jazyka a literatury a z matematiky (kromě oborů „Umění 
a užité umění“, kde se koná talentová zkouška).

Obory vzdělání se závěrečnou zkouškou, obory vzdělání 
s výučním listem a obory zkráceného studia konají přijí-
mací zkoušku pouze, pokud je ředitelem školy stanovena.

Každý uchazeč může jednotnou zkoušku konat dvakrát. 
V prvním stanoveném termínu ve škole uvedené na při-
hlášce v prvním pořadí, ve druhém stanoveném termínu 
ve škole uvedené na přihlášce ve druhém pořadí.

Uchazeči se do celkového hodnocení započítává lepší vý-
sledek písemného testu z českého jazyka a z matematiky.

Pokud je Vaše dítě žákem naší školy se speciálními 
vzdělávacími potřebami, je součástí přihlášky platné do-
poručení školského poradenského zařízení (nelze tento 
dokument střední škole dokládat zpětně po přijímacích 
zkouškách). Ředitel střední školy pak upraví uchazeči 
podmínky v přijímacím řízení podle doporučení školského 
poradenského zařízení (zde rovněž připomínám komuni-
kaci předem s vedením dané střední školy).

Uvedeme si zde v tomto článku opětovně termíny JPZ 
(jednotné přijímací zkoušky).

Čtyřleté	obory:	1.	řádný	termín	13.	dubna	2023,	2.	řád-
ný	termín	14.	dubna.	První	náhradní	termín	10.	května	
2023,	2.	náhradní	termín	11.	května	2023.

Pokud Vaše dítě onemocní na 1. termín JPZ či 2. termín 
JPZ, musíte se včas řádně omluvit – písemnou formou 
do 3 dnů – u ředitele SŠ, v tom případě vykoná Vaše 
dítě JPZ v náhradním termínu. Není nijak znevýhodněné, 
může získat ty samé body jako v 1. termínech. Tato vari-

Termokamery

Beseda ve školní družině
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anta je vhodnější než jít na JPZ nemocný. Pochopitelně 
na klidu žáků, když mají kamarádi vše již za sebou, to 
rozhodně nepřidá.

Všem rodičům a žákům opakuji věty z našeho říjnového 
setkání: nabídka škol v druhých kolech JPZ se zužuje. 
Proto je nutné zodpovědně si zvolit v 1. kole střední školu.

Zjistěte si i na webových stránkách středních škol výsled-
né body prvního a posledního přijatého uchazeče z minu-
lých let. Vyplňujete si didaktické testy jak z matematiky, 
tak českého jazyka. Pokud máte neustále počet dosaže-
ných bodů kolem 25 a uchazeči přijatí – i poslední mají 
bodů 40, šance je tedy nulová. Dále pokud mělo Vaše dítě 
na základní škole špatný prospěch, již dávno neplatí tvr-
zení, že si jdete „jen tak zkusit“ přijímací zkoušky na školu 
s maturitou. Neplatí totiž tvrzení, že na učňovský obor se 
Vaše dítě dostane vždy.

Obsah a forma JPZ: český jazyk a literatura – po dobu 60 
minut, maximum získaných bodů je 50. Povolené pomůc-
ky – propisovací tužka. Test obsahuje jak uzavřené úlohy 
s nabídkou odpovědi, tak otevřené úlohy bez nabídky od-
povědi.

V matematice máme dobu 70 minut, maximum bodů pro 
získání je rovněž 50. Povolené pomůcky jsou rýsovací po-
třeby, propisovací tužka. Zde máme stejné úkoly jako v češ-
tině, navíc široce otevřené úlohy s hodnocením postupu 
řešení. Ilustrační testy jsou např. na www.cermat.cz

Výsledky přijímacího řízení: ředitel školy zveřejní se-
znam přijatých uchazečů (pod přiřazeným číslem např. 
na webových stránkách) a nepřijatým uchazečům doručí 
rozhodnutí o nepřijetí. Obory s maturitní zkouškou – vý-
sledky nejpozději do 28. dubna 2023.

Pokud se JPZ nekoná – zveřejní ředitel střední školy vý-
sledky přijetí či nepřijetí od 22. do 30. dubna 2023.

Pokud bude Vaše dítě nepřijato – musíte podat odvolá-
ní proti rozhodnutí ředitele o výsledku přijímacího řízení 
ve lhůtě 3 pracovních dnů ode dne doručení rozhodnutí.

Nyní se Vaše děti musí soustředit a dohánět to, co za-
meškaly. Věnovat se zodpovědně přípravám na zkoušky. 
Kromě pilné domácí přípravy docházet i na doučování 
z matematiky a z českého jazyka, které jim naše škola již 
od září jednou týdně umožňuje.

Jak psát odvolání a jak naložit se zápisovým lístkem si 
v aktualitách ještě „oživíme.“

Hlavně připomínáme, že každá situace má své řešení, nic 
není neřešitelné, musíme komunikovat v dané situaci. Pokud 
někdo z žáků či rodičů potřebuje individuální konzultaci, ne-
váhejte se na mne v oboru kariérového poradenství obrátit.

Mgr. Věra Peterková, výchovná poradkyně školy

Žákovské portfolio – Čím budu?
Na naší škole máme zavedena žákovská portfo-
lia. Žáci i naši pedagogové s nimi mohou pracovat 
napříč různými předměty. Je to určitý prostor pro 
zaznamenávání vlastních pokroků, úspěchů a vše-
ho, co naše žáky podpoří v edukačním procesu 
na naší škole.

Je zde prostor pro sebereflexi, díky které postupně 
dokáží pojmenovat svoje schopnosti, dovednosti, 
zájmy, záliby a zvolit si vlastní kariéru. Portfolio 
na naší škole může obsahovat cokoli, co žákům 
pomůže odpovědět na otázky: Co umím? Co chci? 
Co pro to mohu udělat?

Konkrétně i na třídnických hodinách mohou pe-
dagogové na naší škole spolu se svými žáky za-
kládat různé pracovní listy, kde hovoříme se žáky, 
čím bychom chtěli být, jaké zaměstnání by nás ba-
vilo, v čem jsme dobří, v čem se chceme rozvíjet. 
Můžeme zakládat různé výkresy, záznamy o pře-
čtených knihách s vlastními poznámkami, zpětné 
vazby od spolužáků, přátel, rodiny či pedagogů, 
diplomy, výsledkové listiny ze soutěží, certifikáty, 
osvědčení, záznamy o aktivitách, dobrovolnictví 
(účast na akci Ukliďme Česko, účast ve sběru pro 
opuštěná zvířátka, výstupy z osobnostních testů, 
dotazníky k volbě povolání, slohy, motivační dopi-
sy, životopisy, zpracované plány o tom, čemu by-
chom se chtěli věnovat apod.).

Výstupy jsou tedy velmi široké a mohou se prolí-
nat různými vyučovacími předměty. I v cizím jazyce 
mohou žáci hovořit na téma „Moje vysněné povo-
lání“, v informatice mohou mít portfolia také digi-
tální elektronickou podobu, práce s fotkami apod. 
V matematice mohou žáci počítat kolik dnů, týdnů, 
měsíců budou na učňovské škole, na střední škole 
apod. V českém jazyce mohou mít slohy na různá 
témata, které souvisí s volbou povolání. Ve výchově 
ke zdraví mohou besedovat s různými hosty z řad 
rodičů např. úspěšným zdravotníkem, řidičem, poli-
cistou, zemědělcem, opravářem automobilů apod.

Již nyní vidíme, že vedení žákovských portfolií ob-
sahuje důkazy o růstu našich žáků, vývoji a posu-
nu, a zachycuje dlouhodobý vývoj žákovy osob-
nosti a jedinečnosti.

Žákovské portfolio povzbuzuje žáky k samostat-
nosti a vede je k zodpovědnosti za vlastní učení.

Mgr. Věra Peterková, výchovná poradkyně školy
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Pohádkový čas
Se	začátkem	nového	roku	jsme	v	naší	mateřské	škole	
slavnostně	otevřeli	novou	třídu	Myšky.	Vyhověli	jsme	
potřebám	rodičů	a	jejich	dětí.	Velký	zájem	o	naší	ma-
teřinku	nás	velmi	potěšil.	Do	Myšek	nastoupilo	devět	
tříletých	kluků	a	holčiček.

Paní učitelka Hedvika Vonásková jim v nové třídě poskyt-
la milé zázemí. Mnozí využili možnost postupné adapta-
ce a tak koncem měsíce ledna již z počátečních slziček 
vznikly veselé úsměvy. Hned první dny ve školce byly 
slavnostní pro všechny. Navštívili nás Tři králové v rámci 
Tříkrálové sbírky. Děti ze třetí třídy Základní školy Karla 
Vokáče pod vedením paní učitelky Adély Veselé přišly 
na koledu. V každé třídě zazpívaly a také prostor posvěti-
ly. Tato krásná ukázka charitativní práce je velmi potřebná 
a patří za ni organizátorce i dětem velké díky. Měsíc leden 
je ve znamení pohádek. Ve třídě Berušek navázali na pří-
běh o Třech králích a začali pátrat po třech královstvích. 
Navštívili červené království krále Kašpara, naučili se pro-
jít zlatou branou do zámku, vyčistit tam komíny i nachystat 
cestu pro krále. Zkoumali změny počasí a vyhlíželi pana 
krále. Nakonec připravili nádhernou hostinu ze samých 
červených dobrot. Ve Sluníčkách prožili s panem Žvýkač-
kou vynález Nového roku a moc si to užili. Zjistili také, že 
ve zdravém těle je zdravý duch a zkoumali části lidského 
těla i jejich fungování. Na návštěvu k nim přišla paní Lada 
0žanová, která si povídala s dětmi o lidském těle z pohle-
du lékařky a paní Vendula Ungermanová, která pro děti 
objevila svět fyzioterapie, masáží a cvičení ke správné-
mu držení těla. Dětem se to velmi líbilo. V Kytičkách se 
vypravili do domečku v pohádkovém lese. Každý den je 
navštívilo jedno zvířátko a děti si užily dramatizaci s pře-
vleky, vyrábění i veselé písničky a říkanky. Koťata měla 
výlet do opravdového lesa a nešla tam s prázdnou. Děti 
přinesly z domova mrkve a jablíčka, přidaly k tomu žaludy 
a kaštany z košíčku a udělaly hostinu pro zvířata v lese. 
Připomněly si, jak to chodí v lese a tak mohly poradit no-
vému kamarádovi. Do třídy jim totiž nakouknul Smolíček 
a děti s ním prožívaly jeho dobrodružství. Zjistily, že není 
dobrý nápad každému otevřít dveře, a že poslechnout 
dobrou radu se vyplácí. Nový rok začal pohádkově, jsme 
rádi, že s námi naše pohádky a dobrodružství, slzičky i ra-
dosti sdílejí rodiče. Moc za to děkujeme.

Alena Krausová, DiS.

Nová třída Myšky

Koťata a hostina v lese
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Červené královstvíZvířátka v domečku u Kytiček

Sluníčka a Tři králové

Návštěva ze školy
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Komunitní energetika
Ing.	František	Nerad	–	autorizovaný	inženýr

V posledních dobách si zvykáme na mnoho nových poj-
mů, slov, nápadů, které logicky vznikají rozvojem společ-
nosti, nebo naopak novými problémy společnosti. V sou-
časnosti skoro každý den slyšíme ve veřejném prostoru 
o energetické krizi, cenách energií, úsporách energií atd. 
Netýká se to jen nás, občanů, ale i společností lidí – obcí, 
spolků, sdružení vlastníků bytů atd. – tedy komunit. Jejich 
společným řešením energetických problémů se dnes říká 
novým pojmem – komunitní energetika. 

Tuto příručku jsme získali (Alternativa pro Strašice) 
od pana M. Štorka, kterého jsem poprvé viděl na jednání 
ZO 24. 6. 2021, a který zde nabízel obci pomoc a rady 
v oblasti energetiky (viz zápis z jednání tohoto ZO): 

„M.	 Štorek – sdělil informace ohledně možnosti využít 
dotaci na fotovoltaické elektrárny na střechách budov. Po-
kud se zamýšlí oprava střechy na základní škole, stálo by 
za to se tím zabývat. Pokud by byl zájem, jsem schopen 
odprezentovat podmínky získání dotace. Zabývám se tím 
na magistrátu v Praze. Do budoucna by to mohlo být pro 
obec přínosné, neboť ceny energií budou stoupat. 

J. Hahner – poděkoval za projevený zájem, případně by-
chom se o tom mohli na radnici pobavit.

No a toto poděkování byl prvním a posledním projeveným 
zájmem obce o tuto problematiku. Vlastně ne. První bylo 
schválení energetické koncepce obce v 22. ledna 2009. 
A pak třeba vzpomínám na diskuse o energetice v roce 
2012. Viz zápis z rady obce:

Návrh	nájemních	smluv 
–	REGOTHERM	servis,	s.r.o.

Zpráva: RO projednala návrhy nájemních smluv společ-
nosti REGOTHERM servis, s.r.o. Předmětem nájemní 

smlouvy je umístění fotovoltaické elektrárny na střechy 
bytových domů č.p. 442-443 a č.p. 452-453. Roční nájem-
né za umístění zařízení činí 7250 Kč. Správce BF vyjádřil 
souhlas s umístěním těchto zařízení.

Úkoly: Vyhlásit záměr pronájmu na umístění fotovoltaic-
kých elektráren na střechách bytových domů v majetku 
obce. Odpovídá: Hahner Jiří Termín: 30.4.2012

Usnesení	č.	32/02/12-14: RO schvaluje záměr pronájmu 
na umístění fotovoltaických elektráren na střechách byto-
vých domů a ukládá postupovat dle textu. Hlasování: 4/1/0

Jenže tento bod nebyl o komunitní energetice, ale o bussi-
nesu soukromé firmy s využitím majetku obce, nicméně 
když se vyplatilo soukromé firmě do toho investovat, proč 
ne obci!? No a rok 2022 mi dal za pravdu. 

Nebo nesmyslné debaty o zateplování bytovek v lé-
tech 2009 – 2010 s panem Smejkalem, které se objevily 
na stránkách Barňáku( 9/2011 a 10/2011).

Na rozdíl od správce mi občas přijde mail od lidí, se kte-
rými jsme jednali o zateplení a oni se nechali přemluvit 
i přes počáteční nesouhlas.
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Vážený  pane  inženýre,  Těšínská  15,17  Vám  děkuje 
za hezké přání. Přejeme Vám hodně, hodně zdraví, štěstí, 
pohodu  a  spokojenost,ať  r.2023  je  opravdu  jiný. Moc  si 
vážíme  toho, že  jste nás přesvědčil  k zateplování. Je  to 
super. Opatrujte se. Za SVJ Libuše…

Před komunálními volbami 2022 jsem se pokusil v tom 
něco udělat i tady ve Strašicích a na základě informací 
a trendů vyspělých společenství a navrhnul zařadit do na-
šeho volebního programu i tuto problematiku a dále zří-
zení minimálně komise pro energetiku, nebo lépe ener-
getický výbor a prošlo to. Každý si mohl přečíst v našem 
volebním programu tento bod:

3.		Řešení	cen	energií.	Ušetřené	finance	ve	výdajích	
by	se	měly	použít	i	na	tlumení	nárůstu	cen	energií	
a	dále	využít	přebytku	obecního	 rozpočtu	sedmi	
milionů	korun	 z	předchozích	 let	 ke	 zřízení	 vlast-
ních	zdrojů	energie.	

Inspirovaly mě m.j. informace od bývalého starosty part-
nerské obce Markt Hohenfels o investicích do obecních 
větrných elektráren, ale i od dalších starostů, kteří nespí 
na vavřínech, ale přemýšlí trochu strategicky o budouc-
nosti. 

Jak jsme mohli zaznamenat, mnoho obcí v Česku a i čes-
ká vláda začínají řešit komunitní	energetiku. Myslím, že 
bychom se měli už také připojit, když už se před 12 léty 
schválená energetická koncepce obce zametla pod kobe-
rec (bez jejího oficiálního zrušení ZO) a zavrhli jsme prog-
resivní návrhy biomasové výtopny a obec udělali ze 100% 
závislou na ruském plynu.Obec Strašice, když už nechce 
zřídit energetickou komisi, má komisi pro Rozvoj obce 
a předpokládám, že se těmito věcmi začne brzo intenziv-
ně zabývat a brzo se dozvíme, jaké programy a projekty 
začne obec řešit. Protože platí známé úsloví: Kdo je při-
praven, není překvapen! Se současným vývojem situace 
v Česku, ale i ve světě není moc prozíravé stále opisovat 
pořád stejný Program rozvoje obce bez řešení jeho řádně 
naplánované finanční stánky a bez návaznosti na situaci, 
ve které se obec nachází. No a chlubit se tam již ukonče-
nými projekty a investicemi je také jen plýtvání papírem.

Zaslechl jsem v kuloárech, že 
na takovou komisi nejsou lidi, 
že co by dělala a že je to zby-
tečné. No nemyslím si a vzpo-
mínám, kolik jednání jsme 
kdysi vedli s bývalými majiteli 
vojenské kotelny, s Vladimí-
rem Čermákem, 
ministerstvem obra-
ny, s projekční fir-
mou na biomasovou výtopnu, 
s Vojenskými lesy na dodávky 

biomasy, s firmou na zpracování energetické koncepce 
obce, s projekčními firmami na zateplení bytovek, s firmou 
na změnu osvětlení ve Strašicích atd., což jsou všechno 
činnosti spadající do oboru energetika. A o pořádné fi-
nanční stránce těchto činností ani nemluvím. Navíc obec-
ní firma Služby obce Strašice s.r.o., má na výrobě tepla 
v obci poměrně značný vliv, nicméně v Programu rozvoje 
obce má její fungování nulový ohlas. V současné situa-
ci by však měla mít v obci hlavní slovo a její zákazníci 
by měli mít jasně vyznačenou a transparentně popsanou 
budoucnost. No a na nějaké progresivní formy třeba výro-
by el. energie pro obecní objekty jsem také dosud neza-
znamenal, i když k tomu jsou ve Strašicích docela dobré 
podmínky. Sluneční park firmy AmericanWay v kasárnách 
byl docela dobrým vzorem, ale obec se z toho příliš ne-
poučila. Nebo jiný příklad. V prosinci minulého roku jsem 
odevzdal projekt na základy fotovoltaické elektrárny pro 
soukromý subjekt v bývalých kasárnách, protože jim do-
chází, že ceny energií by nemuseli v budoucnosti vydý-
chat. (fotografie jsou z mého archivu)

Nyní po skončení našeho předsednictví v EU se dozvídá-
me, že z EU budou na tyto aktivity vyčleněny docela dost 
velké finance. Jenže abychom na nějaké dosáhli, musíme 
mít připravené nápady, koncepce, projekty. Myslím si, že 
tohle všechno mohla dělat ta energetická komise,takže 
uvidíme, nicméně je ověřené i tady ve Strašicích, že ja-
kákoli rozhodnutí v těchto věcech se neprojeví hned, ale 
za delší dobu.
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Muzejní aktuality
I	přesto,	že	je	provozní	doba	muzea	stále	v	zimním	režimu,	práce	v	něm	neustává.	Zaměstnanci	
se	věnují	evidenční	činnosti,	plánování	a	přípravě	aktivit	na	nastávající	sezónu,	přípravě	publikací	
i	přednáškové	činnosti.	
Jedna z přednášek na téma Hledání předků proběhla 19. 
ledna v Malém sále Společenského domu. Sál plný zájem-
ců o genealogii neboli rodopis nás velmi potěšil a věříme, 
že se v budoucnu opět setkáme u pokračování. V březnu 
pak nabídneme přednášku Mgr. Tomáše Makaje o lovec-
kém zámečku Tři trubky.

V současné době připravuje PhDr. Mgr. Lenka Čarnogur-
ská výstavu „Chraňme přírodu, chraňme život“. 

Český svaz ochránců přírody jako jedna z největších ne-
vládních organizací v České republice sdružuje především 
dobrovolné zájemce o ochranu přírody. Jedna ze základ-
ních organizací funguje už 40 let také v Rokycanech. Její 
součástí je o deset let mladší Záchranná stanice volně ži-
jících živočichů. Za dobu svého působení zachránila tisíce 
živočichů, kterým sdílení krajiny s člověkem přineslo někdy 
drobné a někdy větší či dokonce trvalé potíže. Střety s auty, 
nárazy do průhledných ploch, popálení na sloupech nebo 
drátech elektrického vedení, nevhodné odebírání zdánli-

vě opuštěných mláďat, rušení při hnízdění, ale i vlivy pří-
rodních živlů – to všechno „přivádí“ volně žijící živočichy 
do záchranné stanice. Zde jim věnují maximální pozornost 
a péči; s radostí pak vypouštějí uzdravená zvířata zpět 
do přírody a trpělivě se starají o ty jedince, kteří už sami 
žít nemohou. Někdy se musejí smířit s tím, že jsou zvířata, 
zejména mláďata, zesláblá, nebo jsou zranění příliš velká 
a konec je nevyhnutelný. I to je však součástí přírody. 

Výstava věnovaná rokycanské organizaci ukáže širokou 
škálu jejích aktivit, ale především prostřednictvím fotogra-
fií představí některé zvířecí pacienty a jejich příběhy. Zá-
roveň má být i poděkováním všem dobrovolníkům – srd-
cařům, kterých za ty roky nebylo málo. Chod záchranné 
stanice podporuje finančními dary i obec Strašice. 

Výstava bude zahájena 16. února v 16,00 hodin a komen-
tovanou prohlídkou ji obohatí dlouholetý předseda rokyca-
nské pobočky ČSOP Pavel Moulis.
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Pěvecký sbor
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Vědomí těla
fyzicky nenáročné, přitom účinné relaxační 
cvičení nejen pro ženy ve Strašicích

tentokrát více zaměřeno na nejaktivnější 
orgánovou dráhu v daném měsíci

volně navazující série jednoduchých fyzických  
a mentálních cvičení, která zvládne úplně každý

•

•

•

V pátek od 18 do 19 hodin
10. února (ledviny)
10. března (žlučník)
14. dubna (játra)
12. května (srdce)
9. června (tenké střevo)

V malém sále kulturního 
domu PDA ve Strašicích 
(vstup jako do knihovny)

Lekce se platí na místě a stojí 150 Kč/h. 
V případě předplacení všech setkání 
je vstup zvýhodněný na 500 Kč/osobu 
(tj. 100 Kč/h).

Více informací a přihlášky na www.katkajurikova.cz 
nebo telefonu 775 033 095 či e-mailu jsem@katkajurikova.cz.

•
•
•
•
•

Pojďte se mnou pečovat o své tělo - jedinečný chrám své 
duše. Dopřejte své fyzické schránce pozornost a naučte se 
být v užším spojení sami se sebou. Přijďte si osvojit sérii 
jednoduchých relaxačních technik, které vám otevřou bránu 
k netušeným pokladům uvnitř sebe samých.

Kdy?

Kde?

www.katkajurikova.cz
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Potřebujete více informací

https://brdy.nature.cz/vsechny-akce
Email: fotosoutez.brdy@nature.cz
Tel.: 724 804 203
www.nature.cz

Pravidla soutěže:

Agentura ochrany přírody a krajiny ČR, 
Správa CHKO Brdy vyhlašuje

FOTOSOUTĚŽ
ZIMNÍ BRDY

 Zúčastnit se může každý bez věkového nebo 
jiného omezení

 Snímky musí být pořízeny na území CHKO Brdy 
nebo musí zobrazovat CHKO Brdy

 Autor může přihlásit max. 3 fotografie 
v digitální podobě o velikosti do 5 MB

 Uzávěrka soutěže je 10. 3. 2023
 Vyhlášení výsledků bude 17. 3. 2023
 Snímky zasílejte na fotosoutez.brdy@nature.cz

 Pět vítězných snímků bude odměněno věcnou 
cenou 

 Fotografie označte dle vzoru: 
Josef_Novák_Hra_stínů_Tok

 Vybrané nejlepší snímky budou uveřejněny na 
webových stránkách https://brdy.nature.cz a na 
facebooku CHKO Brdy

 Podrobnější informace a pravidla naleznete na 
https://brdy.nature.cz/vsechny-akce
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